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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro bezpečnost ZHMP   

ZÁPIS z 19. jednání 

Výboru pro bezpečnost ZHMP konaného dne 24. 11. 2020 v 15:30 hod. 

on-line, formou videokonference, v prostředí Cisco Webex 

     

 
Přítomni: Mgr.  Jiří Koubek, DiS., Mgr. Jiří Knitl, Ing. Lubomír Brož, RNDr.  Daniel Mazur, Ph.D., JUDr. Jakub  Drápal, 

MPhil, Mgr. Karel Hanzlík, Ing. Jan Hora  

Omluveni: MUDr. Tomáš Kaštovský, Mgr. Martin Pacovský, Mgr. Petr Prchal, MPA, Milan Maruštík  

Hosté: JUDr. Markéta Štalmachová - ředitelka BEZ MHMP, Ing. Eduard Šuster - ředitel Městské policie hl. m. 
Prahy, Mgr. Tomáš Stařecký - ředitel Správy služeb hl. m. Prahy, plk. Ing. Luděk Prudil - ředitel HZS hl. m. 
Prahy, MUDr. Jaroslav Valášek - náměstek ředitele sekce léčebně preventivní péče ZZS HMP, brig. gen. 
Ing. Tomáš Lerch - ředitel KŘ Policie HMP, por. Ing. Lucie Jelínková - zástupkyně oddělení krizového řízení 
HZS HMP   

Jednání řídil: Mgr.  Jiří Koubek, DiS., předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP      
 

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení  

2. Schválení programu jednání, volba ověřovatele zápisu 

3. Materiály náměstka primátora Ing. Petra Hlubučka 

4. Prezentace projektu 3 m k životu (HZS HMP) 

5. Informace o současné epidemické situaci v Praze  

6. Zpráva KŘP HMP k bezpečnostní situaci za říjen 2020 

7. Zpráva o činnosti MP HMP za říjen 2020 

8. Informace o činnosti ZZS HMP za říjen 2020 

9. Informace o činnosti HZS HMP za říjen 2020 

10. Informace o činnosti Správy služeb HMP za říjen 2020 

11. Různé a závěr 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení  

Předseda výboru Koubek přivítal přítomné členy výboru i hosty na jednání Výboru pro bezpečnost ZHMP 
prostřednictvím videokonference. 

2. Schválení programu jednání, volba ověřovatele zápisu 

Program byl bez připomínek schválen členy výboru.  
přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0  
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Jednání Výboru pro bezpečnost ZHMP bude bez přítomnosti veřejnosti.  

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0  
 
Ověřovatelem zápisu byl určen předseda výboru Koubek. 
 
Zápis z minulého jednání byl bez připomínek schválen přítomnými členy. 
 

3. Materiály náměstka primátora Ing. Petra Hlubučka 

Tento bod představila JUDr. Markéta Štalmachová, ředitelka odboru bezpečnosti Magistrátu. Týkal se tří tisků, které 
mají být projednány na zasedání Zastupitelstva HMP.  
Prvním tiskem je TISK:R-37688 k návrhu na změnu zřizovací listiny příspěvkové organizace Správa služeb hlavního 
města Prahy. Důvodem jsou změny související s informacemi zjištěnými inventurami nemovitostí z r. 2019, ze smluv 
uzavřených mezi organizací a hl. m. Prahou a hl. m. Prahou a třetími osobami. Také došlo k upřesnění vymezení 
hlavního účelu a předmětu činnosti organizace. 
Druhým tiskem je TISK:R-38203 k návrhu na poskytnutí účelové dotace Hasičskému záchrannému sboru hl. m. Prahy 
v roce 2020 z rozpočtu kap. 07 - BEZPEČNOST. Jedná se o poskytnutí účelové investiční dotace na Servisní středisko 
dýchací techniky ve výši 2 850 tis. Kč. A dále na požární automobilový žebřík AZ 30 ve výši 24 000 tis. Kč. Je využíván 
pro bezprostřední nasazení v prvním sledu pro zásahy ve výškách. 
Posledním tiskem je TISK:R-38641 k návrhu na uvolnění rezervy pro městskou část Praha 16 na provedení výstavby 
služebny Policie ČR v roce 2020 z kap. 07 - BEZPEČNOST. Důvodem je přebytek v rámci investiční akce týkající se 
rekonstrukce a výstavby služeben MP HMP a Policie ČR. MČ Praha 16 splnila všechny podmínky dotace. Také bude 
dostavba objektu sloužit výhradně jako služebna Policie ČR a nájemní vztah s Policií ČR alespoň na 5 let atd. Člen 
výboru Hanzlík, z funkce starosty Prahy 16, situaci kolem služebny Policie ČR podrobněji vysvětlil. 

 

4. Prezentace projektu 3 m k životu (HZS HMP) 

Prezentaci 3 m k životu prezentovala por. Ing. Lucie Jelínková, zástupkyně oddělení krizového řízení HZS HMP. V 
úvodu se zmínila o tom, jaká je nynější situace při jízdě k mimořádné události, následována možnými řešeními. 
Sdělila, že k aktuálním negativním trendům patří nedostatečné vzdálenosti v zónách placeného stání, parkování 
mimo povolená místa, výstavba nových dobíjejících stanic, dodatkové značky u značek zákazových (např. mimo 
dopravní obsluhu), a zahušťování sídlištní zástavbou. Na konci loňského roku proběhl rychlý monitoring na 967 
lokalitách sídlištního typu v rámci ČR s cílem zjistit, jak jsou na tom přístupové komunikace. Výsledkem je částečný 
nevyhovující stav z důvodů např. špatně zaparkovaných vozidel, umístění kontejnerů a dalších zábran. Při 
monitoringu nástupních ploch pro požární techniku bylo zjištěno, že z 67 % nejsou zřízeny. Pokud jsou, pak opět jim 
brání ve využití nevhodně zaparkovaná auta, nebo překážka typu betonový sloupek. Varovným signálem byl požár 
kontejneru, ke kterému se HZS HMP nedostal na dostatečnou vzdálenost. Jako další byl požár bytu. To pak 
samozřejmě záchranné a likvidační práce prodlužuje (např. musí záchranné prostředky přenášet). Samotný projekt 
vznikl ve Středočeském kraji v roce 2016, Praha se k němu připojila v loňském roce. Hlavními komunikačními médii 
jsou sociální sítě využívající videa a další propagační materiály. Požadavky na příjezd požární techniky na příjezdové 
komunikace jsou dány zákonem o požární ochraně, silničním zákonem a českou státní normou. V rámci tohoto 
projektu se snaží dooznačovat nástupní plochy. Navázali spolupráci s kolegy FD ČVUT, kteří pomocí dronů nasnímali 
hasičskou techniku na sídlišti Horní Roztyly. Na závěr uvedla, že spolupracují s místní správou a samosprávou, JSDH 
obcÍ, HZS krajů i v rámci přeshraniční spolupráce na Slovensku. V rámci Magistrátu mohou zaměstnanci a k lienti 
získat informace prostřednictvím obrazovek, na kterých běží tematické videoklipy. 
 
Diskuze: 
 
předseda Koubek - vznesl dotaz, jakým způsobem lze v této věci pomoci (např. možnost spolupráce s MČ, otištění 
informací do publikací MČ atd.) 
 
ředitel Prudil - odpověděl, že celá tato problematika zahrnuje několik směrů. Zejména by to mělo směřovat na 
občany, aby si uvědomili, když špatně zaparkují, jak mohou zkomplikovat zásah u mimořádné události. Spolupráce s 
MČ je na delší časový úsek, jelikož by muselo dojít např. ke změně legislativy. V rámci propagace by chtěli požádat o 
prezentování videí např. prostřednictvím obecních úřadů. Je to i o úzké spolupráci s Policií ČR (např. při řešení 
dopravních nehod hasičského vozidla a osobního automobilu). Schvaluje odstraňování vraků a dalších překážek ze 
silnice. Sdělil, že osloví starosty MČ a zašlou jim potřebné materiály k prezentaci. 
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5. Informace o současné epidemické situaci v Praze  

Úvodní slovo k tomuto bodu provedla JUDr. Markéta Štalmachová, ředitelka odboru bezpečnosti Magistrátu. 
Konstatovala, že situace v souvislosti s Covidem na území hlavního města Prahy je stabilizovaná a mírně optimistická, 
zejména ve vztahu k pozvolnému snižování počtu nakažených. Upozornila ale na fakt, že i počty provedených testů 
jsou nižší a zhruba třetina jich je stále pozitivních. Dále uvedla, že tento trend se promítá i do prostředí Magistrátu 
hlavního města Prahy, kde počty nakažených a karantén jsou v řádu jednotek. Nastavená pravidla (např. střídání v 
kancelářích, HO) se osvědčila. Také sdělila, že vůle veřejnosti k dodržování opatření je menší, jelikož došlo k navýšení 
přestupkové agendy (např. otevřené provozovny). Jako rizikové může být rozvolňování opatření v čase adventu. 
Informovala o distribuci ochranných prostředků a plicních ventilátorů do nemocnic a dalších zdravotnických zařízení. 
Byly také přerozděleny respirátory do školských zařízení. To vše ve spolupráci se SS HMP. V souvislosti s plošným 
testováním v sociálních zařízeních se vyskytly dva problémy. První se týká nakaženého personálu a neschopnosti 
zajistit chod těchto zařízení. Byl zřízen tým (zástupci ČČK, HZS HMP, vybraných odborů Magistrátu), který pomáhá 
managementu těchto zařízení a navrhují postupy řešení. Druhým problémem je samotné nezajištění testování (např. 
nemají lékařskou podporu). Uvedla, že výsledky testování jsou uspokojivé a situace je stabilizovaná. 
Dále sdělila, že od 4.12.2020 mají kraje zajistit plošné testování pedagogů. Bude se týkat zaměstnanců mateřských 
školek až po střední školy. Nejpravděpodobnější zajištění bude prostřednictvím již fungujících odběrových míst, 
případně nasmlouvání u soukromých poskytovatelů. Stihnout by se měla dvě kola odběrů v prosinci a další tři kola v 
lednu 2021. Již zavedena linka pomoci funguje, nicméně klesá zájem např. o ubytování v karanténě, nebo i o 
zajišťování činností v terénu (např. nákupy pro seniory). Na závěr se zmínila o oslavách dne 17. 11. 2020. Snažili se o 
eliminaci akcí, jelikož byly vyhodnoceny jako rizikové z hlediska epidemiologické situace. Tím poděkovala zástupcům 
složek IZS za profesionální zvládnutí celé situace.  
 
Diskuze: 
 
člen výboru Brož – vznesl dotaz, zda se začátkem testování pedagogů skončí testování osob a zaměstnanců v 
sociálních zařízení, jak bylo avizováno. Sám by byl pro pokračování tohoto testování. 
 
ředitelka Štalmachová – odpověděla, že má tuto informací také. Již proběhla schůzka s panem primátorem a 
náměstkem Hlubučkem na toto téma, jak zajistit obě tato testování. Souhlasí s tím, aby se i nadále s testováním 
pokračovalo, zejména z důvodu udržení stabilizovaného stavu v těchto zařízeních. Bude potřeba to vše efektivně 
zkoordinovat. 
 
předseda Koubek – reagoval s tím, že souhlasí s pokračováním testování, byť by nebylo v rozsahu 5 dní, ale i s 
ohledem na povolení návštěv v těchto zařízeních. Velmi by to klientům pomohlo zejména po psychické stránce. 

6. Zpráva KŘP HMP k bezpečnostní situaci za říjen 2020 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl brig. gen. Ing. Tomáš Lerch, ředitel KŘ Policie HMP. Informoval o vývoji trestné 
činnosti. Díky zavedeným opatřením dochází zejména k poklesu (např. u majetkové TČ, u kapesních krádeží). Násilná 
trestná činnost a oblast dopravních nehod je také v mírném poklesu. Dále zajišťovali různé akce, jako byly např. 
volby. Na to navazovaly akce typu demonstrací 18.10., 28.10. a oslavy 17.11. Nejrizikovější byla demonstrace z 
Václavského náměstí na Národní třídu. Dokumentovali zejména protiprávní jednání, pokud se přistoupilo k 
sankcionování, tak formou oznámení správnímu úřadu. Očekávají další demonstraci na 6.12. Jedná se o stejného 
svolavatele, který byl za demonstrací 17.11. Je možné, že se této demonstrace účastní i příznivci fotbalových klubů 
Sparty a Slavie. Apeluje o důsledné dodržování zavedených opatření týkající se práva shromažďovacího. Dozorující 
orgán má být razantnější v případě, že dochází k porušování nynějších opatření. Policie bude připravena na tuto akci. 
Z hlediska Covidu zaznamenávají pozvolný pokles počtů nakažených i karantén. Mají stále nastavena striktní 
hygienická opatření. 
 
Diskuze: 
 
předseda Koubek - vznesl dotaz týkající se spojitosti svolavatelů demonstrací se svolavateli z Bratislavy. Slábne 
iniciativa těchto skupin? 
 
ředitel Lerch - potvrzuje to. Komunikují s kolegy z Bratislavy. Vyměňují si poznatky. Určitá komunikace přes internet 
proběhla, ale ty závěry se nepotvrdily. U demonstrace 6.12. spíše očekávají aktivitu pražských fanoušků. 
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7. Zpráva o činnosti MP HMP za říjen 2020 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Ing. Eduard Šuster, ředitel MP HMP. Uvedl, že prioritní činnosti, které 
zajišťovali, se týkaly mimořádných krizových opatření a dohled nad jejich dodržování. Řešili kolem 10 000 případů 
jejich porušení (730 pokut, 186 případů předáno správnímu orgánu a zbytek vyřešen domluvou). Poskytovali 
součinnost Policii ČR. Díky zavedeným přísným opatřením byli celý podzim akceschopní. Počty nakažených Covidem i 
karantén také klesají. Jsou saturováni i dostatkem ochranných prostředků. 

8. Informace o činnosti ZZS HMP za říjen 2020 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl MUDr. Jaroslav Valášek, náměstek ředitele sekce léčebně preventivní péče ZZS 
HMP. Informoval, že počty událostí jsou v meziročním srovnání nižší cca o 10 %,  nicméně zátěž ZZS HMP je vyšší. 
Část zásahů probíhá v ochranných prostředcích, to zásahy komplikuje a prodlužuje. Vyzdvihl fakt, že před nákazou 
byl uchráněn dispečink ZZS HMP. Klesají počty nemocných a karantén u ZZS HMP. Také se podíleli na zajištění 
zdravotnické pomoci při proběhlých demonstrací. Upozornil na stop stavy nemocnic. Zejména Nemocnice Na 
Bulovce je dlouhodobě přetížena. Také vypomáhali v domovech pro seniory, kde je personál opravdu velmi vytížen. 
Na závěr poděkoval SS HMP, která zajišťuje dezinfekci sanitních vozů. 

9. Informace o činnosti HZS HMP za říjen 2020 

Úvodní slovo ke zprávě provedl plk. Ing. Luděk Prudil, ředitel HZS HMP. Informoval, že v tomto období řešili méně 
mimořádných událostí. Situace kolem Covidu v HZS HMP se výrazně zlepšila a téměr se vrací do normálního stavu. 
Ten by měl nastat od 1. 12. 2020. Bude  zpracován záložní plán, kdyby došlo k opětovnému zhoršení situace. 
Poděkoval velitelům JSDH, ale i starostům MČ za pomoc, díky které mohli zabezpečit akceschopnost HZS HMP. HZS 
HMP intenzivně spolupracuje s Magistrátem hl. m. Prahy a ZZS HMP. Mají vytvořeny dva odběrové týmy, které na 
pokyn Hygienické stanice hl. m. Prahy vyjíždějí do terénu a pomáhají s rozsáhlejšími odběry (např. domovy 
důchodců). Byl vytvořen i transportní tým, ve spolupráci se ZZS HMP, který transportoval pacienty do pražských 
nemocnic. Dále se podrobněji věnoval dvěma významnějším požárům. Šlo o požáry dřevostaveb. První se stal ve 
skanzenu v Řeporyjích z důvodu aktivity neznámého pachatele. Vzniklá škoda je 1,5 mil. Kč. Druhý požár se stal 
28.10.2020 na Petříně. Neznámý pachatel zapálil kostel patřící církvi pravoslavné. Škoda zatím nebyla vyčíslena. Po 
tomto incidentu se začalo více diskutovat o ochraně národních kulturních památek, kterých je na 400 v ČR. Novela 
zákona o požární ochraně hovoří o napojení těchto památek na EPS a svedena na dispečinky HZS. Nyní se diskutuje 
varianta napojení všech kulturních památek (cca 40 000). To si ovšem nedokáže představit, aby vyhodnocovali bez 
navýšení rozpočtu HZS. 

 

10. Informace o činnosti Správy služeb HMP za říjen 2020 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Mgr. Tomáš Stařecký, ředitel SS HMP. Sdělil, že zavedená opatření fungují a 
neregistrují nyní žádné nemocné zaměstnance. Pomáhají při distribuci ochranných pomůcek. Přerozdělovali 112 
plicních ventilátorů, které převzali od SSHR. Mají také dostatek ochranných prostředků. Stále pokračují v odtazích 
vozidel. Začínají odtahovat i vraky, které nesplňují podmínku platné technické kontroly. Je to zdlouhavý proces. 
Velmi často se stává, že jedou např. k 10 vrakům, ale z toho např. pět jich na daném místě již není. Myslí si, že je 
majitelé mohou přeparkovat jinam. Na tento závěr je ale příliš brzy. Dále informoval o vysoutěžení organizace pro 
správu a uskladnění čerpadel PPO. Jedná se o PVK a.s. Pořídili náhradní sadu osmi čerpadel pro dešťovou vodu za 15 
mil. Kč. Realizuje se investiční akce - stavba skladu humanitární pomoci. Nebude sloužit pouze SSHMP, ale přízemí 
bude sloužit jako střelnice pro MP HMP. Předpokládaný termín realizace je podzim 2021. V Dubči se staví 
administrativní budova pro oddělení protipovodňové ochrany a nové odtahové parkoviště. 
 
Diskuze: 
 
předseda Koubek - dotázal se, kdy mohou čekat znatelné výsledky týkající se odtahování technicky nezpůsobilých 
vozidel k provozu. 
 
ředitel Stařecký - očekává znatelné výsledky po novém roce. Praha je svým územím velká a vozidla se ztahují z celé 
Prahy. Plánuje se rozdělení jednotlivých MČ na konkrétní dny, aby došlo ke zefektivnění odtahů. 
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11. Různé a závěr 

Předseda Koubek sdělil, že má dílčí informace o plánované ubytovně Sandra, ve které má být část ubytovacích 
kapacit zajištěna pro zástupce složek IZS. Po získání kompletních informací je zašle členům výboru. Také budou 
zaslány termíny jednání výboru na období leden - červen 2021. Předseda Koubek poděkoval členům výboru a 
hostům. Jednání bylo ukončeno v 17:13 hod. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil: Mgr.  Jiří Koubek, DiS. - předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP  

Zapsala: Ing. Veronika Křižanová - MHMP - BEZ MHMP   

Mgr.  Jiří Koubek, DiS. 
předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP 

 
 
 
 

JUDr. Markéta Štalmachová 
ředitelka BEZ MHMP 

 


